



LOCAL DEVELOPMENT AND SOCIAL INCLUSION

CRESM: more than 40 years of local action in southern Italy

A social cooperative based in Sicily, CRESM has been working for more than 40 years with vulnerable social groups in disadvantaged areas of southern Italy and elsewhere in the Mediterranean, combining rural and urban local development with social inclusion.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Fake news: high-level expert group and public consultation >>](#)

[Amounts sent to non-EU countries by EU residents down >>](#)

[OECD health report: gains in life expectancy >>](#)

[Sweden tops Climate Action Index, Ireland underwhelms >>](#)

[Air quality in European cities: new Index and Atlas >>](#)

[New high in first residence permits issued in the EU Member States >>](#)

[France and the Netherlands call on EU to up climate action >>](#)

[Proclamation of the European Pillar of Social Rights >>](#)

[How has the EU progressed towards the SDGs? >>](#)

[New rules for organic farming >>](#)

[Bringing more broadband in rural areas >>](#)

[SMEs generate half of the intra-EU trade in goods >>](#)

[Total agricultural output in the EU down by 2.8% >>](#)

[Community-Led Local Development needs reform, says ECOLISE >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Migrant entrepreneurship: EMEN kick-off conference

The kick-off conference of the new European Migrant Entrepreneurship Network (EMEN) will be held on 7 and 8 December.

[Read more >>](#)

Other news

INNOVATIVE ENTREPRENEURSHIP: “EVONEERS’ JOURNEY” WORKSHOP (AEIDL, BRUSSELS, 06 DECEMBER)

AEIDL is organising a **workshop in Brussels on 6 December** for those interested in discovering the "**Evoneers’ Journey**", a training curriculum for **entrepreneurs** and **project promoters** wishing to work in a **sustainable** way. **Join us!**

[Read more >>](#)

ECOLISE IS RECRUITING A POLICY COORDINATOR

ECOLISE, the European network for **community-led initiatives on climate change** and sustainability, is now at an **exciting stage in its development** and is currently recruiting for the post of **Policy Coordinator**.

[Read more >>](#)

BOOSTING NON-STATE CLIMATE ACTION (EESC, BRUSSELS, 04 DECEMBER)

The purpose of this **public hearing** is to follow-up on activities carried out last year and to gather recommendations for the opinion the **European Economic and Social Committee (EESC)** is currently working on entitled "**Boosting climate actions by non-state actors**", that would be principally addressed to the political decision-makers at different levels, in order to practically align the **policies** to the **needs of non-state climate actors**.

[Read more >>](#)

VISION AND TRENDS OF SOCIAL INNOVATION FOR EUROPE

The European Commission (**DG Research and Innovation**) tasked **PlusValue** to identify solutions and make recommendations for a **revived social innovation agenda** of the Union. The study "**Vision and Trends of Social Innovation for Europe**" is the outcome of the research.

[Read more >>](#)

SCREENING FOREIGN DIRECT INVESTMENT IN EUROPE

Elvire Fabry, Senior research fellow at the **Jacques Delors Institute** signs an

article entitled "**Screening foreign direct investment in Europe**" in the European magazine *E!Sharp*. Setting this screening mechanism should be taken as a starting point for a European strategy - currently sorely lacking - on the **Chinese project One Belt One Road (OBOR)**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

24 NOVEMBRE / NOVEMBER 2017

[> English version](#)



DÉVELOPPEMENT LOCAL ET INCLUSION SOCIALE

Le CRESM: plus de 40 ans d'action locale dans le sud de l'Italie

Coopérative sociale basée en Sicile, le CRESM intervient depuis plus de 40 ans auprès des groupes sociaux fragiles des zones défavorisées du sud de l'Italie et d'ailleurs en Méditerranée, en conjuguant développement local - rural et urbain - et inclusion sociale.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Fausses nouvelles: groupe d'experts et consultation publique >>](#)

[Baisse des fonds envoyés à l'étranger par les résidents de l'UE >>](#)

[Panorama de la santé OCDE: des gains en espérance de vie >>](#)

[Action climatique: la Suède en tête, l'Irlande à la peine >>](#)

[Qualité de l'air dans les villes européennes: nouvel indice et Atlas >>](#)

[Record du nombre de titres de séjour délivrés par les États membres >>](#)

[Pays-Bas et France appellent à rehausser l'ambition climatique de l'UE >>](#)

[Proclamation du socle européen des droits sociaux >>](#)

[Objectifs de développement durable: où en est l'Union européenne? >>](#)

[Adoption des nouvelles règles pour l'agriculture biologique >>](#)

[Accroître le haut débit dans les zones rurales >>](#)

[Les PME génèrent la moitié du commerce intra-UE de biens >>](#)

[La production agricole dans l'UE a diminué de 2,8% >>](#)

[Le DLAL / CLLD a besoin d'être réformé, estime ECOLISE >>](#)

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Entreprenariat des
migrants:
Conférence de



Lancement d'EMEN

Les 7 et 8 décembre prochains aura lieu la conférence de lancement d'EMEN (*European Migrant Entrepreneurship Network*), nouveau réseau au service de l'entrepreneuriat des migrants.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

ENTREPRENARIAT INNOVANT: ATELIER «VOYAGE DES EVONNIERS» (AEIDL, BRUXELLES, 06 DÉCEMBRE)

L'AEIDL organise un **atelier-découverte à Bruxelles le 6 décembre** pour celles et ceux qui souhaitent découvrir le «**Voyage des Evonniers**», un **parcours de formation pour entrepreneurs et porteurs de projet** voulant travailler de manière durable. Rejoignez-nous!

[Lire plus >>](#)

OFFRE D'EMPLOI ECOLISE: COORDINATION DES POLITIQUES

ECOLISE, le réseau européen des initiatives citoyennes sur le changement climatique et la durabilité, est en plein développement et vient d'ouvrir un poste de **coordinateur/trice des politiques**.

[Lire plus >>](#)

ACTIONS NON ÉTATIQUES EN FAVEUR DU CLIMAT (CESE, BRUXELLES, 04 DÉCEMBRE)

Le but de cette **audition publique** est de recueillir des recommandations pour un **avis qui est en cours de préparation** par le **Comité économique et social européen (CESE)** et qui s'adressera essentiellement aux décideurs politiques à différents niveaux afin d'harmoniser en pratique les **politiques** et les **besoins des acteurs climatiques non étatiques**.

[Lire plus >>](#)

VISION ET TENDANCES DE L'INNOVATION SOCIALE POUR L'EUROPE

La Commission européenne (**DG Recherche et Innovation**) a chargé **PlusValue** d'identifier des solutions et de formuler des recommandations pour **raviver la stratégie d'innovation sociale de l'Union**. L'étude **"*Vision and Trends of Social Innovation for Europe*"** est le résultat de la démarche.

[Lire plus >>](#)

CONTRÔLER LES INVESTISSEMENTS DIRECTS ÉTRANGERS EN EUROPE

Elvire Fabry, chercheur senior à l'**Institut Jacques Delors**, signe dans le magazine **E!Sharp** une tribune sur le **contrôle des investissements directs étrangers en Europe**. Le mécanisme de contrôle envisagé pourrait être le point de départ d'une stratégie européenne vis à vis du **projet chinois** de la **Nouvelle route de la soie (One Belt One Road)**.

[Lire plus >>](#)

DÉVELOPPEMENT RURAL: «MON MAIRE, CE HÉROS!»

Aux Voivres dans les Vosges ou à Saint-Pierre-de-Frugie en Dordogne, ils se démènent pour la **survie de leur village**. L'émission **«*Envoyé spécial*»** de **France 2** braque les projecteurs sur ces **élus qui se dévouent pour leur commune**.

[Vidéo >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](mailto:Jean-Luc.Janot).

© 2017 AEIDL